
香港海事博物館之友 2024 年活動日誌（1月至6日）

Friends of HKMM Event Calendar 2024 (From January to June)

日期

Date

時間

Time

參加者

Suitable for

類別

Category

活動名稱

Title

活動簡介

Description 

名額

Quota

費用

Charge

3月10日

及4月6日

10 Mar & 

6 Apr

11:30 - 12:30 不限

All

會員尊享

Friends-exclusive

館長導賞團

Curator-led Tour

在策展部團隊的帶領下，深入探索博物館各個展廳，瞭解每件藏品背

後的故事，以及策劃特展過程中的有趣點滴。

A guided tour of our exhibition led by the Museum’s curator, and to 

explore the fascinating narrative behind each exhibit and discover stories 

during the curatorial process.

20 免費 

Free

2月3日

3 Feb

全日 

Full Day

不限

All

會員優先

Friends-priority

「新年揮春藝術」工作坊

“Fai Chun CNY” Workshop

大家預備好踏入龍年了嗎？ 

來香港海事博物館跟我們一起裝飾龍年揮春迎新春！發揮你的無限創

意，加入可愛的新年圖案、裝飾及祝福語，創作出獨一無二的立體揮

春啦！ 

Are you ready to celebrate CNY? Come to HKMM and decorate your Year 

of the Dragon fai chun with us! Unleash your creativity by using adorable 

festive patterns, decorations, and CNY  blessings to create your unique 3D 

fai chun artwork! 

每節10人

10 persons per session

免費 

Free

2月12日

12 Feb

15:00 - 16:30 學生 / 成人

Students / Adults

會員優先

Friends-priority

「新春宋代點茶體驗」工作坊

“Song Dynasty DianCha CNY” Workshop

茶可以像卡布奇諾一樣起泡？1000 年前已經有茶拉花藝術？在這次 

經歷中，我們會了解宋代飲茶的方式、體驗宋代點茶及學習如何在你

點的茶上作畫。

Tea can be frothed up like cappuccino? Tea Latte art stemmed from 1000 

years ago? In this experience, we will learn how tea was enjoyed in the 

Song Dynasty, experience how to make tea Song Dynasty style and learn 

how to draw illustrations on your cup of tea.

25 $350 /人 

person

2月17日

17 Feb

下午 

PM

學生 / 成人

Students / Adults

會員優先

Friends-priority

「維港兩岸的早期發展」講座

“The development of early Hong Kong” Talk

講座講述自開埠以來，港島和九龍區經歷的急速發展，兩岸貿易頻繁

，商舖林立，奠定了香港成為國際都會的基礎。

The lecture explores the rapid development of Hong Kong Island and the 

Kowloon area since its establishment. Highlighting the bustling trade and 

the proliferation of businesses, which laid the foundation for Hong Kong 

to become an international metropolis.

100 免費 

Free

3月10日

10 Mar

下午 

PM

學生 / 成人

Students / Adults

會員優先

Friends-priority

「從繪畫到照片，從港島到九龍再新界：淺談

香港的早期圖像」講座

“From Paintings to Photographs, from Hong Kong 

Island to Kowloon and the New Territories: A 

Brief Discussion on Early Images of Hong Kong” 

Talk

攝影術在1839年問世，但香港正式開埠後約二十年間，有關香港的圖

像基本上都是繪畫，照片可謂少之又少。1860年後香港市面的照片漸

漸增多，慢慢取代繪畫成為香港的主要影像，以至後來有人說香港是

全世界最多照片的地方。是次講者會分享他研究香港的歷史圖像的心

得，也會討論香港的早期圖像在內容、題材等的大致發展。

This lecture introduces old photographs to provide a genuine glimpse into 

the lives of people in past Hong Kong. Through these recognizable streets 

and unfamiliar scenes, to understand the city's changes and progress 

during the time. 

100 免費 

Free

3月16日

16 Mar

14:30 - 15:30 學生 / 成人

Students / Adults

會員優先

Friends-priority

「解構香港海事博物館館藏」講座

“Dramas and Disgraces – Some Notable Works in 

the HKMM Collection” Talk

活動將以英語進行。

Dr Patrick Conner is an internationally renowned scholar specialising in 

China trade and Chinese export paintings. HKMM has collected a notable 

array of Chinese export paintings, showcasing scenes of the early port of 

Hong Kong, ships and landscapes. These art pieces not only serve as 

valuable historical records but are also evidence of those Chinese artists 

who made a specialty of painting in a style acceptable to Western buyers. 

Dr Patrick Conner has known the HKMM since its inception and will delve 

into the stories behind these artworks, providing fascinating insights into 

their significance in the talk.

90 免費 

Free

4月14日

14 Apr

15:00 - 16:30 家庭 Family 會員優先

Friends-priority

「科學 x 藝術 - 珊瑚礁設計師」親子工作坊

“Science x Art - Make-your-own-Reef” Parent-

child Workshop

參加者將會用3D筆設計獨一無二的珊瑚礁盤，並能在專人講解之下

認識到珊瑚的重要性以及3D打印的珊瑚礁盤可如何幫助保育珊瑚。

Participants will use 3D pens to design their own coral reef tile and will be 

able to learn about the importance of corals and how 3D printed reef tile 

can help to conserve corals in an presentation.

12對親子

12 pairs of parent-child

$400 / 對 

pair

5月5日

5 May

15:00 - 16:00 學生 / 成人

Students / Adults

會員優先

Friends-priority

「飄洋過海 - 古今華人返鄉喪葬文化 」講座 

（廣東話活動）

“Across the Ocean - Chinese hometown burial 

traditions in the past and present” Talk 

(Cantonese Activity)

由多名專家、學者分享古今華人飄洋過海謀生的華人，離世後經遺體

物流送返回鄉喪葬文化之歷史及現況。（廣東話活動）

Experts and scholars share the history and current situation of hometown 

burial traditions of overseas Chinese in the past and present. (Cantonese 

activity)

100 免費 

Free

5月19日

19 May

15:00 - 18:00 成人

Adults

會員優先

Friends-priority

「生態 x 水墨 - 魚拓藝術 」工作坊

Gyotaku Workshop

參加者可認識傳統日本 Gyo（魚) + taku（拓本）工藝歷史和海洋生態 

關係，還可親手創作魚拓作品，把獨一無二的水墨藝術品帶回家。

Participants will learn about the history of the traditional Japanese 

Gyotaku craft and its relationship to the marine ecosystem. They will also 

be able to create their own unique piece of ink artwork.

20 $650 /人 

person

6月8日

8 Jun

11:00, 14:00, 

15:30  (共3節 

Total 3 

sessions)

不限

All

會員尊享

Friends-exclusive

船舶模擬駕駛體驗

Ship Bridge Simulator Experience

在「船舶模擬駕駛室」，參觀者可在生動的虛擬環境中掌舵，認識船

員的各種崗位，親身體驗模擬駕駛不同種類的船隻。

To steer a variety of ships and learn the various roles of seafarers in the 

simulator to experience an immersive and authentic ‘sea journey’. 

每節10人

10 persons per session

免費

Free

如有活動更新將另行通知 Stay tuned for updates of the programmes

會員尊享活動

Friends-exclusive Activities

全年度需要預先報名的公眾活動

All public programmes that require registrations in the year


